

**For Immediate Release**

**Funded by KSrelief, UNOPS started equipping three hospitals in Hama in coordination with the Ministry of Health**



Hama Maternity and Children's Hospital. @unops 2026

**Hama, July 7, 2026** – With funding from the Kingdom of Saudi Arabia through King Salman humanitarian aid and relief Centre (KSrelief), UNOPS, in close coordination with the Syrian Ministry of Health, has started equipping three hospitals and establishing paediatric intensive care units (ICUs) in Hama governorate - namely Hama Maternity and Children's Hospital, As-Salamiyeh National Hospital, and As-Suqaylabiyah National Hospital.

These newly established ICUs will provide critical specialized care, addressing a significant gap in pediatric healthcare within the Hama governorate. By strengthening the localized operational capacity of these hospitals, the initiative aims to improve survival rates and the management of life-threatening conditions in children.

Furthermore, UNOPS will provide comprehensive training for healthcare providers and technical staff in Hama to ensure the effective use and maintenance of the new equipment. This capacity-building component is designed to guarantee long-term functionality and enhance the overall quality and sustainability of pediatric health service delivery.

This initiative is part of the “Supporting Children's hospitals in northern Syria with specialized medical equipment for intensive care, cardiac care and surgeries” project. The project aims to contribute to the UN Strategic Framework (UNSF) 2022-2026 Syria and SDG3: good health and wellbeing.

- END -

#### **About KSrelief:**

The King Salman Humanitarian Aid and Relief Centre (KSrelief), established under the guidance of the Custodian of the Two Holy Mosques, King Salman bin Abdulaziz Al Saud, represents Saudi Arabia's commitment to global humanitarian efforts. Inaugurated in May 2015, KSrelief has provided impartial humanitarian aid and relief to over 100 countries in cooperation with local, regional, and international organizations.

Stay updated: Twitter: [@KSrelief\\_EN](#) | Instagram: [@KSrelief](#) | LinkedIn: [KSrelief](#) | Website: [www.ksrelief.org](http://www.ksrelief.org)

#### **About UNOPS:**

UNOPS offers practical solutions to the UN and other partners, across peace and security, humanitarian and development operations. UNOPS mission is to help people build better lives and countries achieve peace and sustainable development. We help the United Nations, governments and other partners to manage projects, and deliver sustainable infrastructure and procurement in an efficient way. Read more: [www.unops.org](http://www.unops.org)

UNOPS Amman Multi-Country Office implements projects in Jordan, Iraq, Lebanon, Syria, and Yemen and implements work in partnership with bilateral and multilateral donors, national governments and other UN agencies.

#### ***For Press Inquiries, please contact:***

Anwar Abu Sakieneh, Communications Specialist (UNOPS)  
Anwarab@unops.org | +962 7 9902 6315 | +962 6 5902122

## بيان صحفي للنشر الفوري

بتمويل من مركز الملك سلمان للإغاثة والأعمال الإنسانية باشر مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في تجهيز  
ثلاثة مستشفيات في حماة بالتنسيق مع وزارة الصحة



مستشفى الولادة والأطفال في حماة. @unops 2026.

**حماة، 7 تموز (يوليو) 2026 -** بتمويل من المملكة العربية السعودية من مركز الملك سلمان للإغاثة والأعمال الإنسانية (KSrelief)، بدأ مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS)، بالتنسيق مع وزارة الصحة السورية، في تجهيز قسم العناية المشددة للأطفال في مستشفى السقيلية الوطني ومستشفى سلمية الوطني ومستشفى الولادة والأطفال في حماة

وستوفر وحدات العناية المشددة، التي تم إنشاؤها حديثاً، رعاية متخصصة حاسمة مما يسد فجوة كبيرة في الرعاية الصحية للأطفال داخل محافظة حماة. ومن خلال تعزيز القدرات التشغيلية المحلية لهذه المستشفيات، تهدف المبادرة إلى تحسين معدلات البقاء على قيد الحياة وإدارة الحالات التي تهدد حياة الأطفال.

علاوة على ذلك، سيقدم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع تدريباً شاملاً لمقدمي الرعاية الصحية والموظفين الفنيين لضمان الاستخدام الفعال للمعدات الجديدة وصيانتها من أجل بناء القدرات لضمان استمرارية العمل على المدى الطويل وتعزيز الجودة الشاملة والاستدامة في تقديم خدمات الرعاية الصحية للأطفال.

وتأتي هذه المبادرة في إطار مشروع «دعم مستشفيات الأطفال في شمال سوريا بمعدات طبية متخصصة للعناية المشددة ورعاية القلب والجراحة». ويهدف المشروع إلى المساهمة في الإطار الاستراتيجي للأمم المتحدة 2022-2026 الخاص بسوريا والهدف 3 من أهداف التنمية المستدامة: الصحة الجيدة والرفاهية.

-انتهى -

#### نبذة عن مركز الملك سلمان للإغاثة والأعمال الإنسانية (KSrelief) :

يمثل مركز الملك سلمان للإغاثة والأعمال الإنسانية (KSrelief)، الذي أنشئ بتوجيه من خادم الحرمين الشريفين الملك سلمان بن عبد العزيز آل سعود، التزام المملكة العربية السعودية بالجهود الإنسانية العالمية. وقد افتتح المركز في مايو 2015، وقدم مساعدات إنسانية محايدة إلى أكثر من 100 دولة بالتعاون مع منظمات محلية وإقليمية ودولية لمتابعة آخر المستجدات: تويتر: KSrelief\_EN@ | إنستغرام: KSrelief@ | لينكدان: KSrelief | الموقع الإلكتروني: [www.ksrelief.org](http://www.ksrelief.org)

#### نبذة عن مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS):

يقدم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع حلولاً عملية للأمم المتحدة والشركاء الآخرين في مجالات السلام والأمن والعمليات الإنسانية والإنمائية. وتتمثل مهمة مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في مساعدة الناس على بناء حياة أفضل والبلدان على تحقيق السلام والتنمية المستدامة. نحن نساعد الأمم المتحدة والحكومات والشركاء الآخرين على إدارة المشاريع، وتقديم البنية التحتية المستدامة والمشتريات بطريقة فعالة. اقرأ المزيد: [www.unops.org](http://www.unops.org)

يقوم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في عمان بتنفيذ المشاريع في الأردن والعراق ولبنان وسوريا واليمن، وينفذ العمل بالشراكة مع الجهات المانحة الثنائية والمتعددة الأطراف والحكومات الوطنية ووكالات الأمم المتحدة الأخرى.

لمزيد من المعلومات يرجى التواصل مع:

أنوار أبو سكيانة - مستشارة التواصل في مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع

Anwarab@unops.org | +962 7 9902 6315 | +962 6 5902122